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Referat fra ekstraordinær generalforsamling  

Langeskov - d. 27. marts 2022     

Formålet med generalforsamlingen er at drøfte de reviderede vedtægter og kåringsreglement.  

Steen Madsen anbefales af bestyrelsen som dirigent og vælges.  

Dagsorden er indkaldt rettidig og der er 23 stemmeberettigede medlemmer til stede.  

Regnskabet for 2021 som ikke blev godkendt ved ordinær generalforsamling i november, blev fremlagt af 

nuværende kasserer i bestyrelsen. Regnskabet blev gennemgået og godkendt af et flertal. Det blev bemærket 

at bilagssiden er mangelfuld, men at det ikke har været muligt at finde information for en række posteringer. 

Selvom kassereren har fået al materialet fra den tidligere bestyrelse, mangler der bilag for bl.a. 

kørselsafregning til møder hos SEGES og til indkøb af ting i forbindelse med arrangementer. 

Gennemgåelse af udkast til vedtægter   

Udvalget og bestyrelsen har fremsendt et udkast til vedtægter. Tanken var at gøre vedtægterne mere 

forståelige og lettere at arbejde med – både for bestyrelse og medlemmer. Det diskuteres, hvad der blev aftalt i 

november, men man er enige om at der blev givet mandat til at kigge på både vedtægter og kåringsreglement. 

De to dele skulle skilles ad, så det gav mening hvor bestemmelserne var placeret. Begge udkast har været forbi 

SEGES, som ikke har fundet noget retsstridigt. De er kommet med enkelte bemærkninger, som tages med i 

drøftelserne.  

§ 1, stk. 1, 2. pkt. skal rettes fra SEGES til Landsudvalget for Heste. Dette er det mest korrekte. Det vedtages at 

vi retter ordlyden til.  

§ 2 om formålet er kortet ned, så tanken var at flytte avlsmål, ekstreriør- og typebeskrivelse over i 

kåringsreglementet. Ved en fejl er det udeladt, men der stemmes om hvorvidt det skal sættes ind i 

kåringsreglementet. Stemmetæller 1 blank - 2 imod - 20 for. De manglende dele sættes ind i 

kåringsreglementet som § 2.  

§ 3 om medlemskab er ændret, så det nu kun er muligt at tegne aktivt eller passivt medlemskab. Der tales om, 

hvad det har af betydning og hvad prisen skal være. Der er frygt for at vi mister medlemmer. Bestyrelsen 

præciserer at tanken er at sætte prisen ned på det aktive medlemskab. Det er stadig muligt at ikke-medlemmer 

at deltage i foreningens aktiviteter, men det koster ekstra.  

§ 4 om karantæne af medlem giver større klarhed om hvordan sådan en sag skal forløbe. Det er tydeligere for 

både medlemmer og bestyrelsen, hvad der skal ske – mens det giver større sikkerhed for det medlem, som 

måtte være berørt af en karantænesag. Denne bestemmelse hænger sammen med den næste, om udelukkelse 

af medlem. Begge bestemmelser er blevet opdateret på baggrund af en sag fra sidste regnskabsår, hvor det 

blev tydeligt, at der var behov for mere klarhed.  
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De næste bestemmelser om hhv. Kontingent og foreningens organer er der ikke ændret i.  

§ 8 om ordinær generalforsamling er opdateret med et nyt dagsordenspunkt, i de år, hvor der er sager om 

udelukkelse af medlemmer. Derudover er der ændret på tidsfristerne, så det er lettere for bestyrelsen at nå 

det hele. Dermed afholdes ordinær generalforsamling fremover i januar. For at kunne ændre i vedtægterne 

skal der nu være 2/3 flertal. Dette er ændret for at skabe ro omkring vedtægterne, så de ændringer der 

kommer, har bred opbakning fra medlemmerne. Man må evaluere på om det giver problemer i form af 

manglende udvikling, men så er der jo altid mulighed for at ændre tilbage til udgangspunktet, hvis der er flertal 

for det.   

Der stemmes om hvorvidt udkastet skal vedtages: 23 stemmer blev afgivet. 3 blanke - 1 imod - 19 for. Udkastet 

blev vedtaget.  

 

Gennemgåelse af udkast til kåringsreglementet 

Generelt er ændringerne i kåringsreglementet mest rettelser af stavefejl og flytning af bestemmelser, så der 

bliver en bedre sammenhæng i reglerne. Derudover har de fået overskrifter, så det bliver lettere at finde rundt.  

§ 2 bliver indsat information om avlsmål, type- og eksteriørbeskrivelse.  

Vi har fjernet det tidligere x-register, da det et levn fra dengang DMHF gik fra 2 til 3-leddede hingste.  

I § 5 er der ændret, så der kun kan stilles heste til sygekåring, som har været tilmeldt den almindelige kåring, 

men er blevet syge. Der tilbydes derfor ikke længere kåring af heste i efteråret.  

Det er præciseret i § 7 at dommerpanelet skal bestå af 2 dommere, hvoraf den ene er uddannet og den anden 

er under uddannelse som eksteriørdommer. Det skal være dansk-uddannede dommere og der kan således ikke 

anvendes dommere fra f.eks. AMHA.  

De næste bestemmelser er der ikke rettet i – andet end at de er samlet og gjort mere overskuelige.  

Der blev stemt om tre versioner af § 11, stk. 4. Afgørende var om det skulle være et krav at teste hingste for SA 

(og evt. ACAN) og om man ønskede at få resultatet af testene på SEGES’ hingsteliste. Hvis det var tilfældes, 

kræver SEGES at man får taget testen af en uvildig, f.eks. en dyrlæge eller en mærkningsuddannet. Det blev 

drøftet om man kan regne med test, som er udtaget af hestens ejer og om foreningen har en rolle her. 

Holdningen var generelt at det er et anlæggende mellem hoppeejer og hingsteholder, og at man må stille krav 

til hingsten, hvis man ønsker at avle ansvarligt.  

Der blev stemt om de tre muligheder: 23 stemmer - 1 stemme for lilla - 3 stemmer for grøn - 19 stemmer for   

blå. Resultatet blev at foreningen anbefaler test af hingste for SA og ACAN, men at det ikke er et krav. Hvis 

hingsteholder ønsker at få resultatet af en test på foreningens hingsteliste, skal man kontakte bestyrelsen.  

Slutteligt blev der ændret et ord i § 10, stk. 5, så det fremgår at afkom efter forældredyr, der er testet negative 
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ikke skal testes igen. Dette forudsætter at man kan dokumentere at forældre eller bedsteforældre er testet 

negative.  

Der blev stemt om udkastet til kåringsreglement: 23 stemmer - 2 blanke - 1 imod - 20 for.  

Forslaget er vedtaget. 

De nye versioner kan findes på www.miniaturehesten.dk. 

Formanden takkede for fremmødet og orienterede om de kommende arrangementer. Der er inviteret til kåring 

og der kommer snart invitation til Forårsshow.  
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